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Sloupek
Vážení občané města 
Prachatice,
dovolte mi poděkovat 
za účast na adventních 
podvečerech a novo-
ročním výstupu na Li-

bín. Jsou to zatím dvě menší nové akce, které 
jsme za město v roce 2022 uspořádali. S no-
vými věcmi často přichází elán, inovace a re-
spekt pořadatelů, jak akce budou vnímány. Ob-
dobí, ve kterém se konaly adventní podvečery, 
vykouzlily nádhernou atmosféru ladovské 
zimy. Při novoročním výstupu nás počasí pod-
pořilo až skoro jarním sluníčkem a teplotou. 
Účast téměř 2000 lidí na úpatí hory Libín nás 
nabíjí energií a dává nám elán do nových kul-
turních projektů. Zároveň vás chci ubezpečit, 
že nezapomínáme na stávající, tradiční, kva-
litní projekty a samozřejmě je plánujeme za-
chovat. V této souvislosti bych rád zmínil tra-
diční Slavnosti solné Zlaté stezky, Festival 
piva, kvalitní divadelní produkci, na druhou 
stranu považuji za slušné vás informovat, 
že došlo i ke zrušení některých akcí, například 
novoročního ohňostroje nebo podzimních slav-
ností. S tím ale souvisí obnovení velmi známé 
kulturní akce, která již v Prachaticích probí-
hala. Osobně považuji za pozitivní zprávu plá-
novaný návrat Bohemia Jazz Festivalu, akce, 
která zajistí Prachaticím propagaci napříč re-
publikou. Do budoucna plánujeme nové zají-
mavé akce, které, věřím, že podpoří místní pod-
nikatelskou komunitu, oživí širší centrum 
města, zvednou zájem o cestovní ruch a přilá-
kají místní občany. Z těchto projektů bych rád 
zmínil tři konkrétní, které máme v plánu reali-
zovat. Prvním jsou cestovatelské soboty, které 
budou probíhat v místních podnicích za pod-
pory města Prachatice. V současné době máme 
už přislíbenou účast mnoha zajímavých hostů, 
kteří do Prachatic dorazí během roku 2023. 
Dalším projektem jsou městské trhy. První se 
uskuteční v sobotu 11. února 2023 do značné 
míry tématizovaně, protože zde budou i vep-
řové hody opět se zapojením místních podnika-
telů. Dalším kulturním počinem, který připra-
vujeme, jsou rozhovory se zajímavými hosty 
napříč různými obory.
Přeji městu Prachatice a zejména jeho obča-
nům, aby zažívali úspěch v osobním i profes-
ním životě.

Jan Kotrba, místostarosta města

K prioritám nového vedení města patří bytová otázka
Vzhledem ke krátkému p sobení nového vedení m sta se postupn  dola ují konkrétní plány inves-
tic a p ipravují pot ebné kroky.
Jedním z úkol  vzniklých v minulém volebním období je vymezení územní rezervy pro p ípadnou 
budoucí výstavbu zimního stadionu. Výstavba zimního stadionu nepat í mezi sou asné priority 
a nedá se o ekávat v nejbližších letech. Vymezení plochy v územním plánu by však zajistilo jeho 
možnou výstavbu kdykoli i ve vzdálené budoucnosti.
Mezi nejvýznamn jší zám ry nového vedení m sta pat í ešení bytové otázky, a  již výstavbou byto-
vého objektu, p ípravou parcel pro výstavbu rodinných dom  a p ípravou území pro p ípadné 
zájemce o výstavbu bytových objekt  ze strany soukromých investor . Jedná se o aktualizaci 
zám ru zástavby území Pod Cvr kovem v etn  nutného komunika ního napojení. Prvotn  zpraco-
vaná studie by se m la aktualizovat s cílem vymezení ploch krom  rodinných dom  i pro zástavbu 
menšími bytovými domy. S ohledem na velikost území se p edpokládá etapizace zástavby s postup-
nou výstavbou podle aktuálních pot eb. P i napojení lokality na komunikace a inženýrské sít  by se 
vy ešila poptávka po pozemcích pro bytovou výstavbu na dlouhá desetiletí.
Po další výstavbu samostatného bytového domu s dostupným bydlením se p edpokládá vyhledání 
nejvhodn jší lokality, formulace zadání a navržení postupu projektové p ípravy s cílem p iprave-
nosti pro výstavbu v nejbližších letech.
Jednou z nejvýznamn jších investic by m la být výstavba nové knihovny. Bohužel kvalita projek-
tové p ípravy zpracované v minulých volebních obdobích na základ  odsouhlasené studie z roku 
2012 není taková, aby zaru ovala bezproblémovou realizaci. Další postup prací je tedy v tuto chvíli 
do zpracování revize projektu s ohledem na možné problémy budoucí výstavby velmi nejasný.
Další z možných investic je využití areálu bývalé st elnice. Prvním krokem musí být rozhodnutí 
o využití, formulace zadání a zpracování projektové dokumentace. S ohledem na lh ty jednotlivých 
krok  od zam ení objektu po zahájení výstavby se p ípadný za átek realizace dá o ekávat nejd íve 
za t i až ty i roky. Velká pozornost bude v nována energetice, úsporám energie i realizaci obnovi-
telných zdroj . Nezanedbatelnou kapitolou jsou p edpokládané investice do základních a mate -
ských škol, technické a dopravní infrastruktury. 
Mezi menší p ipravované investi ní akce se m že po ítat p íprava ploch pro bytovou a ob anskou 
výstavbu v bývalých kasárnách v etn  ešení infrastruktury, nové chodníky nap . podél bývalého 
škvárového h išt  sm rem ke h bitovu, rekonstrukce parkovišt  u h bitova, výb r a po izování 
nového mobiliá e do ve ejných prostranství, rozši ování sít  singltrek , v zájmu podpory turistic-
kého ruchu v první fázi minimáln  provizorní plochy pro karavanová stání, kultivace zanedbaných 
ploch (nap . u kolejišt  na p íjezdu do m sta) a ada dalších menších projekt , jejichž zadání se nyní 
diskutuje. Cílem všech projekt  je podpora bydlení, kultury, sportu, turistického ruchu a kvality 
ve ejných prostranství v p im ené kvalit  a finan ní náro nosti.

Jan Bauer a Jakub Nepustil, starosta a místostarosta m sta Prachatice 
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Baletní umění 
nabídne v prachatickém divadle 
komponovaný program Carmina 
Vetera. Představí se s ním 7. února 
2023 Pražský komorní balet. Uvede 
choreografi e Petra Zusky na motivy 
starých lidových písní.

Šicí stroje
vyzkoušeli díky Jihočeské hospo-
dářské komoře učitelé základních 
škol na workshopu věnovaném tex-
tilním oborům. Řemeslnou zručnost 
a přehled o materiálech na něm 
ukázala Věra Vávrová.

Prvním krokem k využití areálu bývalé střelnice bude zpracování projektové dokumentace. Foto Václav Malina
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Jednací řád zastupitelstva města
P ed zasedáním zastupitelstva m sta dne 19. 12. 2022, kdy se m l 
projednávat nový jednací ád navržený prachatickou p tikoalicí, 
jsem se podíval na diskuzi, která prob hla na zastupitelstvu m sta 
8. 4. 2019, kdy se schvaloval doposud platný jednací ád a nesta il 
jsem se divit! Jednotlivé pasáže v jednacím ádu, které v této diskuzi 
tehdy jako opozi ní zastupitelé (dnes lenové koalice) ozna ovali 
za nedemokratické, omezující hlasy opozi ních zastupitel , 
a dokonce jdoucí podle nich proti nálezu ústavního soudu, jim 
najednou dnes nevadí a v nov  schváleném jednacím ádu stále 
z stávají. Navíc s jeho dodržováním si hlavu moc nelámou. Audiovi-
zuální záznam ze zasedání má být na webových stránkách m sta 
zve ejn n vždy 7. den po jeho konání. Z tohoto zasedání byl zve ej-
n n 29. 12. 2022, tedy až 10. den. Je vid t, že zašti ování se demo-
kracií slouží pro n koho spíše jako populismus. Tak si voli i ud lejte 
obrázek sami … Vladimír Lang (zastupitel m sta, Nezávislí)

Jednací řád návrat slušnosti 
Na prosincovém jednání zastupitelstvu byla p edložena zm na Jed-
nacího ádu. Tato zm na obsahovala zejména úpravu délky vystou-
pení, jak samotných zastupitel , tak ob an  m sta. Nyní nov  
m žeme op t všichni vystupovat asov  neomezen  a vyjad ovat 
své názory k jakémukoliv projednávanému bodu. Nov  zavádíme 
též otev enost ob an m, tím, že v rámci zastupitelstva bude vytvo-

en prostor, kdy ob ané mohou vystoupit a sd lit své nám ty, 
návrhy a pot ebné v ci, které je trápí. Termíny jednání rad i zastu-
pitelstev jsou naplánovány dlouhodob  dop edu a zve ejn ny, 
takže každý z nás se dle toho m že za ídit, což je výborné, dle mého 
názoru. Nov  se plánuje též p ímý p enos z jednání zastupitelstva, 
další krok, kdy se naše m sto otevírá ve ejnosti.
Tímto bych Vás, milí spoluob ané, cht la pozvat na jednání zastupi-
telstva, abyste mohli své názory prezentovat p ímo a nám tak p i-
nášeli podstavnou a d ležitou zp tnou vazbu, co je u Vašich úhl  
pohledu pot ebné a d ležité ešit. My zastupitelé jsme zvoleni Vámi 
a jenom spole n  m žeme rozvíjet a budovat naše krásné m sto.

R žena Štemberková (radní m sta, KDU- SL)

Přátelské setkání místo ohňostroje
P ed dv ma lety jsem na jednání zastupitelstva navrhovala zru-
šit novoro ní oh ostroj a nahradit jej jinou formou oslav, tehdy 
bohužel marn . Oh ostroje totiž vypoušt jí do ovzduší adu 
vysoce toxických látek, které p edstavují nebezpe í pro lov ka 
i pro životní prost edí. Zvukové efekty mají navíc svou intenzi-
tou prostorov  daleký dosah a p sobí tedy negativn  na voln  
žijící živo ichy, zp sobují strach také u domácích nebo hospo-
dá ských zví at. Ud lalo mi proto velkou radost, že letos se 
vedení m sta rozhodlo od této formy zábavy upustit a šlo p íkla-
dem ostatním ob an m.
Namísto oh ostroje byla pozornost up ena k novoro nímu 
setkání na Libín , které m lo mimo ádný ohlas. Došlo tak k oži-
vení libínské lokality, podpo ily se místní podniky a také se 
posílily dobré vztahy ve m st . To je v této dob  mnohem d leži-
t jší než laciná a pomíjivá zábava, za kterou pyrotechniku pova-
žuji. Barbora Koritenská, zastupitelka m sta (Živé Prachatice)

Koalice návrhy nepodpořila
Na zastupitelstvu m sta 
19. 12. 2022 se schvaloval 
rozpo et m sta Pracha-
tice na rok 2023. V minu-
lém volebním období 
(poslední t i roky) vždy 
opozice rozpo et nepod-
po ila. Tentokrát p i hla-
sování podpo ilo rozpo-

et 19 zastupitel  z 20, 
jeden se zdržel hlasování. 
Na zastupitelstvu jsme 
p edkládali ty i pozm -

ovací návrhy. Tím, že by 
byly umíst ny „pod áru“, nijak by neovlivnily (nezatížily) celkový 
rozpo et.
1. Multifunk ní h išt  (v zim  kluzišt , v lét  h išt  pro mí ové hry, 

bonus – celoro ní využití areálu)
2. Rozší ení kompostárny (kapacita sou asné nedosta uje + p í-

prava prostoru na p ekladišt  pro budoucí spalovnu, kterou plá-
nuje Jiho eský kraj)

3. Úprava povrchu „tankovky“ pro rozší ené sportovn -relaxa ní 
využití – kola, kolob žky, kole kové lyže, inline brusle

4. T ídící linka na sm sný komunální odpad (v p ípad  vypsání 
vhodného dota ního titulu)

Ani jeden z t chto návrh  vedení m sta a sou asná koalice nepodpo-
ila. Doufám, že konstruktivní p ístup koalice a vst ícná komuni-

kace opozice najde ešení prosp šné ob an m našeho m sta.
Miroslav Lorenc, zastupitel m sta (ANO)

Vyjádření k termínu vysílání
Sedmý den, kdy se má dle Jednacího ádu Zastupitelstva m sta Pra-
chatice zve ejnit záznam ze zasedání zastupitelstva v kabelové tele-
vizi a na internetu, vycházel na váno ní svátky. Z tohoto d vodu 
jsem se rozhodl odsunout zve ejn ní záznamu na pozd jší dobu 
(2–3 dny) tak, aby videozáznam byl zve ejn n sou asn  v kabelové 
televizi a na internetu ve stejném termínu. Takto jsem postupoval 
i v minulých letech. Tímto se omlouvám za posunutí termínu zve ej-
n ní videozáznamu a pevn  v ím, že v d sledku mého rozhodnutí 
nebyl nikdo poškozen. Jan Vold ich, Studio JVP Prachatice

Žádosti o dotace
Žádosti o dotace z dota ních program  m sta Prachatice pro rok 
2023 – Talentované d ti a mládež, Volno asové aktivity a Podpora 
sportu je možné podávat do 27. února 2023 do 17 hodin. Žádosti, 
povinné p ílohy, podmínky a další pot ebné formulá e naleznete na 
webových stránkách m sta www.prachatice.eu v sekci M sto Pra-
chatice a podsekci Dota ní programy m sta Prachatice.

Lenka Houšková, kancelá  starosty

Prachatice se zapojí
do mezinárodního výzkumu

Do ervence 2023 bude v Prachaticích probíhat 
Mezinárodní výzkum dosp lých PIAAC, který 
po ádá Organizace pro hospodá skou spolu-
práci a rozvoj (OECD). eská republika se 
výzkumu ú astní s více než 30 zem mi z celého 
sv ta. Výzkum realizuje Národní pedagogický 
institut R z pov ení Ministerstva školství.
Na vybrané domácnosti se v této dob  obrátí 
tazatelé výzkumných spole ností Stem/Mark 
a Median. Rozhovor s tazatelem bude trvat p i-
bližn  dv  hodiny. Každý respondent obdrží za ú ast ve výzkumu 
finan ní odm nu 800 K . Pro úsp ch výzkumu je zásadní, aby se 
co nejvíce oslovených domácností do výzkumu zapojilo, nebo  jsou 
vybrané práv  ony a podle mezinárodní metodiky nemohou být 
nahrazeny. Data budou uchována jako p ísn  d v rná, budou zpra-
cována hromadn  a použita výhradn  pro ú ely výzkumu.
Cílem výzkumu je zjistit, jak jsou ob ané v jednotlivých zemích p i-
praveni na výzvy sou asné doby, jako jsou zm ny na trhu práce 

i rostoucí využívání digitálních technologií v práci i mimo ni. 
Výzkum se proto zajímá o pracovní zkušenosti a vzd lávání, 
ale i o uplat ování r zných dovedností v každodenním život . 
Výsledky výzkumu dají zp tnou vazbu eskému vzd lávacímu sys-
tému, ukážou, kde jsou naše silné a slabé stránky a kde je vhodné 
upravit vzd lávání tak, aby lépe odpovídalo sou asným pot ebám.
Podrobnosti o výzkumu a kontaktní údaje jsou uvedeny na strán-
kách www.piaac.cz. 

Michaela Kudrná ová, národní koordinátorka výzkumu PIAAC

Možné využití multifunkčního hřiště v areálu Hulák.
Autor: Petr Mokros

4 únor 2023


